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De Voorzet  
 
Voor jullie ligt de eerste nieuwsbrief van Water Natuurlijk Brabants Delta. Met een 
periodieke nieuwsbrief gaan we jullie als leden op de hoogte houden van onze inzet van 
de fractie in het waterschap Brabantse Delta. Ook zullen we via deze nieuwsbrief soms 
achtergrond artikelen plaatsen en ledennieuws specifiek bedoeld voor onze leden in de 
Brabantse Delta. Uiteraard bieden we jullie als leden ook de gelegenheid om een 
bijdrage te leveren op het gebied van water, biodiversiteit en natuur. Zo maken we er 
samen ons blad van ons allen en hopelijk inspireert dit jullie ook om een steentje bij te 
dragen aan het werk van onze fractie. 
 

We zijn na een goede verkiezingsuitslag in maart 2023 gevraagd mee te onderhandelen 
om tot een coalitie te komen met de BBB (grootste partij en initiatief nemer), VVD, West 
Brabant Water Breed, en de geborgde fractie ongebouwd. Dat was natuurlijk wel een 
uitdaging en het meedoen werd bij de ons bevriende fracties dan ook niet met gejuich 
begroet.  Maar vanuit een pragmatische houding hebben we na intern beraad besloten 
wel te starten met de gesprekken en te kijken of we op inhoud mee konden doen. 
Meedoen geeft altijd de ruimte voor onze inbreng en is meestal beter dan aan de zijlijn 
te blijven staan.  
De coalitieonderhandelingen verliepen goed en constructief en uiteindelijk konden wij 
ons vinden in het akkoord zoals dat er nu ligt. Naast afspraken op gebied van natuur en 
biodiversiteit is ook afgesproken volledig ns in te zetten voor het halen van de KRW 
doelen. Als DB lid hebben we Karin van den Berg naar voren geschoven. Karin heeft al 
enige jaren ervaring in het AB van het waterschap en die kennis kan hard gebruikt 
worden in het dagelijks bestuur. Verder vormen Gert Logt en Onder getekende in het 
Algemeen Bestuur de fractie. We worden daarbij tot heden daarbij ondersteund door de 
burgerleden Joep Rooijmans en Kees de Jong.  

 

Wat betreft de fractie zijn we op zoek moeten naar versterking.  Kees de Jong heeft 
aangegeven een stapje terug te willen doen, maar omdat hij nog even bedenktijd heeft is 
dat nog niet officieel. In de volgende nieuwsbrief komen we daarop terug. 
We zoeken mensen die mee willen denken en ons als fractie willen voeden met kennis 
en suggesties (steunfractieleden), maar ook uitbreiding voor de fractie met burgerleden 
(afhankelijk van de definitieve keuze 1 of 2 burgerleden.   
We mogen drie burgerleden hebben en we willen graag deze mogelijkheid volledig 
benutten. Heb je een affiniteit met het werk van het waterschap, met natuur en/of 
biodiversiteit en wil je samen met de fractie werken voor schoon, gezond en voldoende 
water in ons waterschap, dan horen we dat graag. Meld je bij onze fractie en wij graag 
het gesprek aan over de mogelijkheden. (zie ook elders in de nieuwsbrief). Overigens is 
het geen eis dat je dan op de lijst gestaan hebt, dus ook nieuwe en misschien jonge 
mensen kunnen we hard gebruiken. 

 

Elke vrijdag voor de AB (algemeen bestuur) vergadering hebben we als fractie altijd een 
breed fractieberaad waarin we de inzet bespreken, maar ook actuele zaken en 
verenigingszaken.  
Op deze vergaderingen zijn leden en belangstellende die 
interesse hebben en mee willen denken van harte welkom. 
Handig is het even te melden aan Gert als je komt zodat de 
receptie op de hoogte is. We vergaderen dan altijd van 15 tot 
max. 17 uur op het kantoor van het waterschap, Bouvignelaan 
5 te Breda. 

 

Tot zover even mijn eerste voorzet. 

Ron Dujardin 

Fractievoorzitter Water natuurlijk Brabantse Delta. 
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Werkbezoek Westelijk Langstraat  
 

In het kader van samen ontmoeten willen we dit keer een werkbezoek brengen aan 
project Westelijke Langstraat: https://www.brabantsedelta.nl/westelijkelangstraat. DB 
Lid Karin van der Berg zal ons meenemen en wat vertellen over dit project en de stand 
van zaken. Meer informatie volgt nog via Karin. 
 

Westelijke Langstraat 

Tussen Waalwijk en Waspik ligt een bijzonder natuurgebied: Westelijke Langstraat. Een 
beschermd Natura-2000 gebied en waardevol landschap met veel natuur en 
cultuurhistorie. De unieke ligging met verschillende bodemlagen maken de Westelijke 
Langstraat een uniek en nat gebied. 

Verdroging en vervuiling door stikstof tasten de natuur in de Westelijke Langstraat aan. 
Deze achteruitgang gaan we stoppen door de komende jaren nieuwe natuur te 
ontwikkelen en bestaande natuur en landschap te behouden en te herstellen. Eén van de 
maatregelen is een hogere en stabiele waterstand, waardoor er meer schoon kwelwater 
in het gebied blijft. 

De provincie Noord-Brabant heeft het initiatief genomen om samen met waterschap 
Brabantse Delta, Staatsbosbeheer en de gemeente Waalwijk de komende jaren 
natuurontwikkeling in de Westelijke Langstraat te realiseren. 

Er is een datumprikker rondgestuurd naar de ons bekende adressen. Niets ontvangen, 
maar wel interesse? Laat het ons weten via onze secretaris g.logt@brabantsedelta.nl  

 

 

Gezocht burgerleden en steunfractieleden 
 
Zoals je in de voorzet al hebt kunnen lezen zoeken we versterking van onze fractie, 
enerzijds met steunfractieleden en anderszijds willen we het aantal burgerleden op het 
maximale aantal brengen zodat we werk en taken nog beter kunnen verdelen. 
 
Burgerlid 
Een burgerlid draait volwaardig mee in de fractie en neemt namens de fractie deel aan 
de commissievergaderingen. We zitten in elke commissie altijd met twee fractieleden. 
Samen bereiden we de vergaderingen voor, dat doen we met kleine fractieberaden 
digitaal in de week voor de commissies.  
Burgerleden krijgen ook een ipad en een eigen emailadres en zij hebben dan ook 
toegang tot alle stukken. Ook worden zijn uitgenodigd voor scholingsbijeenkomsten en 
werkbezoeken etc. Alleen in het AB nemen zij niet deel, die besluitvorming is aan de 
gekozen AB leden. In de praktijk bekent dat, dat een burgerlid een of twee commissies 
doet, afhankelijk of we met twee of drie burgerleden gaan werken. 
Burgerleden krijgen een presentievergoeding en reiskosten en onkosten gemaakt als lid 
van het bestuur van het waterschap worden vergoed. 
 
Steunfractielid 
Steunfractieleden doen mee in het brede overleg dat kost je eens per 6 weken een 
vrijdagmiddag. Mocht de fractie verder uitgebreid zijn en de voorkeur voor een avond in 
plaats van de vrijdagmiddag  zijn kunnen we dat altijd in goed overleg aanpassen 
 
Interesse en wil je meer informatie, neem contact op met onze fractie via de secretaris 
g.logt@brabantsedelta.nl  
 
  

https://www.brabantsedelta.nl/westelijkelangstraat
mailto:g.logt@brabantsedelta.nl
mailto:g.logt@brabantsedelta.nl
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Kort verslag van vergadering van Water 
Natuurlijk BD van 30 augustus 2024 
 

In onze nieuwsbrief zullen we steeds een kort verslag van de laatste vergadering 
opnemen, evenals een agenda voor het komend fractieberaad. Het uitgebreide verslag 
gaat steeds naar de deelnemers, maar zo hopen we jullie ook op de hoogte te houden 
van de hoofdlijnen. 

1. Opening 
vanwege agenda technische problemen vergaderde we een keer in de ochtend. 
Karin was helaas verhinderd vanwege DB activiteiten. 

2. Vaststelling agenda 
3. Mededelingen 

Er zijn nog een aantal punten vanuit het vorig overleg blijven staan, die we een 
volgende keer behandelen. 

4. Terugblik op bezoek Sportvisserij Nederland in Drimmelen.  
Boottocht met SVN (Sportvisserij Nederland) op 27 aug jl. nuttig. Gert en Ron 
namen deel. SVN is professionele club, 100FTE in hoofdkantoor De Bilt/Bilthoven 
en 13 fte Sportvisserij Zuid in Drimmelen. Sportvissers als ogen en oren in t veld 
(incl BOA’s) waardevol. SVN beheert voor eigenaren wateren uitgifte vispas en 
beheer. Van belang ten tijde van verkiezingen via SVN top-down oproep te doen 
Water Natuurlijk te steunen. 

5. Terugblik afgelopen vergaderingen. 
we blikt terug op het Algemeen Bestuur van 26 juni waarin met name de 
kadernota en de strategische agenda centraal stonden. Deze zijn een goede 
vertaling van het bestuursakkoord en we hebben hier en daar wat accenten 
aangegeven. De volledige inzet is te vinden op onze website: 
https://waternatuurlijk.nl/brabantse-delta/actueel/inzet-fractie-water-
natuurlijk-brabantse-delta-periode-juni-juli-2024-ab-en-commissies  
Ook de commissievergadering van afgelopen 30 augustus is besproken, deze 

ging feitelijk om een punt een verordening voor klankbordgesprekken en de 
vertrouwenscommissie. Deze is terug gewezen naar de werkgroep. Actueel nu 
de dijkgraaf heeft aangekondigd per mei 2025 te stoppen. 

6. Evaluatie eerste jaar fractie Water Natuurlijk Brabantse Delta. 
de evaluatie is doorgeschoven naar een ander moment omdat we dit graag doen 
met de volledige fractie inclusief Karin. Ron en Joep hebben inmiddels wel een 
voorzet gemaakt. Die vormen straks ook de basis voor het gesprek. Belangrijke 
zaken zijn, hoe kunnen we ons profileren binnen de afspraken met de coalitie, 
hoe versterken we de fractie ook met steunfractieleden, wat zijn speerpunten 
voor de komende periode. 

7. Verenigingsaspecten. 
Naast het plannen van het werkbezoek hebben we ook even gesproken over 
versterking van water natuurlijk in de toekomst. Joep zit in een landelijke 
werkgroep die bezig is te kijken hoe we ons ledental kunnen vergroten en ook 
meer mensen aan ons kunnen binden. Ook de binding met diverse politieke 
partijen is een issue. 

8. Rondvraag 
Er was een mail van Willem de Weert:  
Beste mensen Even een vraagje. Het dal van de Smalle Beek in Wouw met daarin 
het kasteel van Wouw is opgenomen als site in het Geopark Schelde Delta dat 
door Unesco sinds maart 2024 erkend is. Dit Geopark is het resultaat van een 
lobby van 10 jaar die in 2014 door mij namens Stichting De Brabantse geïnitieerd 
is. Zie www scheldelta.eu. Het dal is geologisch interessant maar de beek ligt er 
troosteloos bij als gevolg van een ruilverkaveling in de jaren zeventig. Een recht 
getrokken droge sloot. Ligt hier een kans voor Water Natuurlijk en Brabantse 
Delta om daar een voorbeeld project herstel beekdal landschap van te maken? 
Past ook in GGA.  
Wordt nog meegenomen naar volgend overleg als Karin erbij is. 
 

https://waternatuurlijk.nl/brabantse-delta/actueel/inzet-fractie-water-natuurlijk-brabantse-delta-periode-juni-juli-2024-ab-en-commissies
https://waternatuurlijk.nl/brabantse-delta/actueel/inzet-fractie-water-natuurlijk-brabantse-delta-periode-juni-juli-2024-ab-en-commissies
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Hoofdpunten afgelopen jaar van de fractie 
inzet. 
 

In elke nieuwsbrief zullen we even kort terugblikken op enkele hoofdpunten van onze 
inzet in de commissies en het algemeen bestuur.  Uitgebreid is de inzet per commissie te 
vinden op onze website: https://waternatuurlijk.nl/brabantse-delta/actueel . Hier staan 
ook andere nieuwtjes en verslagen van eerdere werkbezoeken. Dus altijd goed om van 
tijd tot tijd onze website te bezoeken om op de hoogte te blijven van onze inzet. 

 

In het kort zetten we hier enkele zaken op een rijtje, zonder compleet te zijn, maar meer 
om jullie een indruk te geven wat ons bezig houdt. 

• De wettelijk bepaalde KRW (Kader Richtlijn Water) doelen voor 2027 halen 
wordt een hele opgave. Dat blijkt uit de recent gemeten waardes voor 
biologische en chemische waterkwaliteit, resp. 25% en 40% voldoet bij een 2027 
target van 100% en een vooruitgangstempo van zo’n 3% per jaar. We hebben 
aangedrongen op snellere verbetering en alle begrip aangegeven voor daarvoor 
benodigde middelen.  

• WN heeft een visie ingediend m.b.t. Water en Bodem sturend. Ook is op het 
voorbeeld van andere Brabantse waterschappen gevraagd om een verdeling van 
het werkgebied in een viertal types; hoge zandgronden, flanken, beekdalen en 
polders/peil gestuurd gebied. En per type zijn passende beheersmaatregelen 
aangegeven. Er is gevraagd een leidende rol op zich te nemen, ook daar waar het 
Waterschap geen doorzettingsmacht heeft. En benadrukt is dat de inwoners 
goed meegenomen moeten worden om tot draagvlak te komen. 

• Ook voor de Waterketen heeft WN een visie ingeleverd. De toenemende 

microverontreinigingen en aanwezigheid van ZZS (Zeer Zorgwekkende Stoffen, 

denk bv aan PFAS) vragen om een stevige aanpak. Beginnen met een 

bronaanpak waarmee vervuiling wordt teruggedrongen middels voorlichting, 

vergunningverlening en heffingen. Wat niet vervuilt wordt hoef je ook niet 

schoon te maken. Dan is een betere zuivering noodzakelijk die opgeroepen kan 

worden door toepassing van de laatste stand der techniek bij renovatie. 

Tenslotte is ook innovatie nodig; nieuwe processen die tot betere en goedkopere 

zuivering leiden. Ook hiervoor mogen extra middelen worden ingezet, te 

budgetteren voor 2025.  

• Het Waterschap is bijzonder goed bezig met het doorontwikkelen van haar 

Centrale Regie Kamer. Hier komen steeds meer digitale data binnen uit het veld 

die directe sturing mogelijk maken op aktuele ontwikkelingen van waterkwaliteit 

en kwantiteit.  

• Het nieuwe belastingstelsel gaat in per 2026. Hoewel iets verbeterd blijft ook het 

nieuwe stelsel niet uit te leggen aan de belastingbetaler. De causaliteit met door 

het Waterschap gemaakte kosten wordt niet onderbouwd. Een gemiste kans 

waar Bestuurlijk Nederland (de waterschappen, de politiek) zich voor moet 

schamen.   

• Waterveiligheid blijft bij het Waterschap in goede handen. Er wordt doorgepakt 

op de uitvoering van het Hoog Water Beschermings Programma wat het 

Waterschap Brabantse Delta raakt langs de grote rivieren. Financiering van 

voorbereiding primaire keringen Wilhelminakanaal, Amertak en Donge zowel als 

financiering van uitvoering verkenning primaire kering Moerdijk-Drimmelen 

worden doorgezet.   

• Microverontreinigingen bestaan uit bestrijdingsmiddelen, medicijn resten en ook 

industriële stoffen als PFAS. Microverontreinigingen zijn zeer zorgwekkend. In 

kleine concentraties hebben ze al veel invloed op mens en milieu. Water 

Natuurlijk pleit voor aanpakken bij de bron middels verboden, restrictieve 

vergunningen en hoge heffingen. Ook een aanpak ontwikkelen voor diffuse 

bronnen.  In combinatie met de bronaanpak de zuiveringsinstallaties in hoog 

tempo aanpassen zodat deze verontreinigingen uit het water gehaald kunnen 

worden.  

https://waternatuurlijk.nl/brabantse-delta/actueel
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• Brabant heeft hoge zandgronden in het Zuiden en polders, langs de rivieren, in 

het Noorden. Het grondwaterpeil in de polders wordt beheerd met peilbesluiten. 

Ook in droge zomers is het tot nu toe mogelijk gebleken het grondwaterpeil 

goed op hoogte te houden. Op hoge zandgronden echter vindt vrije afwatering 

plaats. Het lukt vooralsnog niet de aanvoer (regen) voldoende vast te houden om 

de droge zomer door te komen. Dan wordt er beregend met grondwater 

waardoor het grondwaterpeil zakt en in de omgeving de natuur verdroogt. Met 

de Provincie is beleid nodig om de waterbehoefte op hoge zandgronden te 

verminderen, meer regen op te slaan in de bodem en zo de natuur te 

beschermen. Een stevig traject! 

• Het Waterschap heeft veel assets; stuwen, sluizen, waterzuiveringsinstallaties en 

meer. Het beheer daarover dient professioneel te zijn. Ook de nieuwe 

Rekenkamer van het Waterschap speelt hier een rol. Investeringen in betere 

waterzuivering dienen volgens WN zo spoedig mogelijk te worden vormgegeven 

om zo ook microverontreinigingen (denk aan medicijnresten en 

bestrijdingsmiddelen) te kunnen verwijderen. Kosten moeten verhaald worden 

op de vervuiler. 

•  Mede op basis van aandringen van WN wordt voortaan eerder in het jaar 

inhoudelijk gesproken over de uitdagingen van het volgend jaar. En daar wordt 

dan het budget op gebaseerd. De verwachting is dat zo een verdere verbetering 

van de wetenschapsprogramma’s bereikt gaat worden. De kosten van het 

Waterschap gaan stijgen door groeiende uitdagingen om schoon en voldoende 

water te verkrijgen en overlast te voorkomen. WN ziet dit als onvermijdelijk en 

blijft hameren op het belang van schoon water, ook om aan de wettelijke 

verplichtingen geldend per 2027 te voldoen.  

• Een aantal lozingsvergunningen zal worden herzien. WN ziet 

vergunningverlening, toezicht en handhaving als essentieel en heeft hiervoor 

extra middelen laten vrijmaken.  

• De RWZI (riool water zuivering installaties) gaan door een omslag; afval wordt 
grondstof. Een uitstekende stap. Als eerste is de RWZI van Baarle-Nassau aan de 
beurt. Dat helpt ook mee aan de waterkwaliteit van de Mark.  

• Tot genoegen van WN mikt het projectplan natuurinrichting Strijpen de Berk 

(grotendeels Etten-Leur en stukje Prinsenbeek) op een nat natuurgebied met 

ruimte voor wateropvang.  

• WN heeft van harte een PvdA-motie ondertekend om via de Unie van 

Waterschappen bij de Tweede Kamer en de betreffende brancheorganisaties van 

tuincentra en detailhandel te pleiten voor een stop van de verkoop van niet-

afbreekbare microplastics en andere niet-afbreekbare stoffen in kerst- en 

tuinversieringen en over te schakelen op de verkoop van uitsluitend biologisch 

afbreekbare alternatieven.  

• Natuur is een kernpunt voor WN. Daarom hebben we de financiering voor meer 

vispassages in het werkgebied van de Brabantse delta ondersteund en stemden 

ook voor verdere natuurontwikkeling van de Cruijslandse Kreken, tussen 

Kruisland en Steenbergen.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Foto werkbezoek Mark.  
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Vergaderdata 2021 
 

Fractie breed beraad 
Vrijdag 13 september 2024, 15 november 2024 en 13 december 2024. 
Van 15.00 uur tot 17.00 uur. 
De brede fractieberaden zijn ter voorbereiding van de vergadering van het AB. Daarnaast 
bespreken we verenigingszaken en hebben we soms gasten die een presentatie geven of 
met ons in gesprek willen. Leden en belangstellenden zijn altijd welkom. Wel graag even 
aanmelden bij onze secretaris Gert Logt (g.logt@brabantsedelta.nl), geven wij het door 
aan de receptie. 

 

De vergaderingen vinden plaats in het kantoor van waterschap Brabantse Delta, 
Bouvignelaan 5 te Breda. Wel is de mogelijkheid om digitaal aan te sluiten bij de 
vergadering, meld je bij de secretaris voor de link van MSteams. 
Er is voldoende parkeergelegenheid. Graag melden bij de receptie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fractie klein beraad (digitaal) 
Vrijdag 11 oktober 2024, 25 oktober 2024, 22 november 2024 en 29 november 
2029.   
Ter voorbereiding van de commissie vergadering vergadert de fractie in de week 
daarvoor digitaal om de inzet in de commissies af te stemmen. In principe doen we dat 
met de fractieleden, maar indien iemand naar aanleiding van de agenda, die altijd op de 
site van het waterschap is te vinden, iets wil meegeven aan de fractie kan dat natuurlijk 
altijd. Meldt je dan even aan bij Gert Logt onze secretaris ( g.logt@brabantsedelta.nl ) 

Voor vergaderingen en agenda’s: https://brabantsedelta.bestuurlijkeinformatie.nl/   

 

Alle vergaderingen van het Algemeen Bestuur en de commissies zijn altijd live te volgen 
en terug te kijken via de site van het waterschap: 
https://brabantsedelta.bestuurlijkeinformatie.nl/  

 

 

mailto:g.logt@brabantsedelta.nl
mailto:g.logt@brabantsedelta.nl
https://brabantsedelta.bestuurlijkeinformatie.nl/
https://brabantsedelta.bestuurlijkeinformatie.nl/
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https://brabantsedelta.bestuurlijkeinformatie.nl/ 

Contactgegevens 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Water Natuurlijk Brabantse Delta vindt u op de volgende sociale media: 

 

Facebook:  https://www.facebook.com/WaternatuurlijkBrabantseDelta  

Twitter :  https://twitter.com/WaterNatuurBD   

Instagram : https://www.instagram.com/waternatuurlijkbd/  

LinkedIn : https://www.linkedin.com/company/water-natuurlijk-brabantse-delta  

Youtube : https://www.youtube.com/channel/UC6OZfs3cExfQKo9Out3ab7Q  

 

Website :  https://waternatuurlijk.nl/brabantse-delta  

    

Leden Algemeen Bestuur en burgerleden 

 

Ron Dujardin 06-21853490 r.dujardin@brabantsedelta.nl  AB Lid/fractievoorzitter 

   

Gert Logt 06-41464207 g.logt@brabantsedelta.nl   AB lid/fractiesecretaris 

Karin van den Berg 06-39585827 k.van.den.berg@brabantsedelta.nl  DB lid 

Joep Rooijmans 06-20396255 j.rooijmans@brabntsedelta.nl  burgerlid 

 

Fractie Water Natuurlijk BD Postadres fractie  

   info.waternatuurlijk.bd@gmail.com  

https://www.facebook.com/WaternatuurlijkBrabantseDelta
https://twitter.com/WaterNatuurBD
https://www.instagram.com/waternatuurlijkbd/
https://www.linkedin.com/company/water-natuurlijk-brabantse-delta
https://www.youtube.com/channel/UC6OZfs3cExfQKo9Out3ab7Q
https://waternatuurlijk.nl/brabantse-delta
mailto:r.dujardin@brabantsedelta.nl
mailto:g.logt@brabantsedelta.nl
mailto:k.van.den.berg@brabantsedelta.nl
mailto:j.rooijmans@brabntsedelta.nl
mailto:info.waternatuurlijk.bd@gmail.com

